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Besvarelse af spørgsmål nr. 1143 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 1143 (Alm. del), som Folketin-

gets Retsudvalg har stillet til justitsministeren den 21. maj 2021. Spørgsmå-

let er stillet efter ønske fra Karina Lorentzen Dehnhardt (SF). 

 

 

 

Nick Hækkerup 

/ 

 

Joakim Thaning 

  

  

Folketinget  

Retsudvalget 

Christiansborg 

1240 København K 

DK Danmark  

  

   

   

 

 

Dato: 15. juni 2021 
Kontor: Økonomikontoret 

Sagsbeh: Helene Stjernholm Nilas 

Sagsnr.: 2021-0030-6106 
Dok.: 1998391 

Slotsholmsgade 10 

1216 København K. 
 

T +45 3392 3340 

F +45 3393 3510 
 

www.justitsministeriet.dk 

jm@jm.dk 

Retsudvalget 2020-21
REU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 1143

Offentligt
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Spørgsmål nr. 1143 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

”Vil ministeren oplyse, hvordan Pension Avedøres løn- og 

driftsbudget har udviklet sig de seneste fem år, idet budgetterne 

og årsresultat bedes opgjort hver for sig?” 

 

Svar: 

 

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Direktoratet for Kriminalforsorgen, der har oplyst følgende: 

 

”Direktoratet for Kriminalforsorgen har til brug for besvarelsen 
af spørgsmålet indhentet en udtalelse fra Kriminalforsorgen 

Sjælland.  

 

Kriminalforsorgen Sjælland har oplyst, at der gennem de sene-

ste 5 år overordnet set budgetlægges på område- og institutions-

niveau, idet området ikke finder det meningsfuldt hverken at 

budgetlægge eller økonomistyre overhead-omkostninger, vedli-

gehold mv. på enhedsniveau. Der er således alene tale om del-

budgettering af øvrig driftsomkostninger knyttet til basisdriften 

på enhedsniveau i de enkelte institutioner. 

 

Kriminalforsorgen Sjælland har i den sammenhæng henledt op-

mærksomheden på, at når udviklingen betragtes over en 5 årig 

tidshorisont, så vil denne være præget af dels flerårsaftale-effek-

tiviseringer, dels øvrige bevillingsreguleringer som kan variere 

fra år til år, og hvoraf nogle - så som fx belægsreguleringer - i 

videst muligt omfang er valgt håndteret på områdeniveau, mens 

andre - så som kapacitetstilpasninger - er valgt udmøntet kon-

kret i de institutioner, hvor kapacitetstilpasningen er foregået.  

 

Direktoratet for Kriminalforsorgen kan henholde sig til udtalel-

sen fra Kriminalforsorgen Sjælland og har ikke yderligere at til-

føje til besvarelsen af spørgsmålet.” 
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